
ACTA JUNTA DE L’AFA - ESCOLA MAS MARIA

DATA: 26/01/23 LLOC/MITJÀ: VIDEOCONFERÈNCIA MEET i PRESENCIAL HORA: 22h

Assistents: Ruth Bes (Comissió Extraescolars); Raquel González i Patri Cruz (Comissió de

Festes); Andrea Ardèvol i Sandra Miras (Comissió de Comunicació); Alba Navalon

(Vicepresidenta); Lara Roman (Tresoreia); Claudia Sust (comissió de Biblioteca), Marina

Rocabert i Chío Villa (Comissió d’Educació), Andrea Ardèvol (comissió Famílies nouvingudes).

VICEPRESIDENTA

Aprovació de l’acta de desembre.

L’Alba comenta diversos punts:

1. Equip directiu reunió gener 2023

1.1. Propostes de millora

Es comenta a l'equip directiu que el treball de la Castanyada va ser realitzat per l'equip de

festes i comunicació del AFA, així com de famílies voluntàries, especialment; no obstant això,

no existeix la comissió de fotografia, per la qual cosa agrairíem que a partir d'ara s'esmentés

en els agraïments a l’AFA com a equip AFA.

Es comenta a l'equip directiu que l'equip AFA hagués agraït poder participar i entrar a

realitzar reportatge en l'activitat del piano i la xerrada d'educació; en la setmana del piano,

fins i tot s'hagués organitzat per a compartir amb les famílies.

Es comenta també el circuit per a coordinar la informació des de l'escola a l’AFA quan hi ha

una família nova; s'acorda que la secretària del centre enviarà directament la informació a la

comissió de famílies novingudes i al correu general de l’AFA; així mateix, l'escola avisarà a

el/la delegat/a de la classe per comunicar de l'arribada d'un nou alumne/a.

Es comenta a l'equip directiu que tinguin en compte etiquetar a l’AFA en les seves

publicacions a instagram, tal com fa l’AFA, que sigui recíproc. S'accepta l'acord.
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1.2.Nous projectes

Es comenta a l'equip directiu la proposta de millora l'hort, si cal amb col·laboració de l’AFA i

de les famílies, i ens comenten que és un projecte que es treballa amb l'alumnat de quart,

que ja estan treballant enguany. Els anys de la pandèmia s'havia deixat de treballar.

També es comenta a l'equip directiu la possibilitat de delimitar les necessitats més

prioritàries en relació a la llista de materials que des de l'escola s'havia passat a la comissió

d’Equipaments. Així també podrem valorar les necessitats de l'escola per a la nova edició de

les mones de pasqua.

D'altra banda, plantegem a l'equip directiu la proposta de crear una comissió eco-saludable

des de l’AFA. Ens comenten que estan fent els tràmits per a ser escola verda, i que ja estan en

la primera fase. D'aquesta manera, consideren que pot abordar-se el tema que proposem.

Ens aniran informant, però inclou treballar el reciclatge, espais del pati, l’hort. Primer fan una

formació una part del claustre (de gener a juny), i un altra escola apadrina al Mas Maria per

portar a terme el projecte, probablement s'iniciarà a principis de setembre del 2023.

Finalment, ens confirmen el seu interès de participar en la proposta dels origamis per a la

marató TV3, l'anirem treballant des d'inici de curs i amb antelació suficient per a dur-la a

terme entre escola, empresa de menjador, extraescolars i AFA.

1.3.Observacions

Es comenta a l'equip directiu el suggeriment per part de l'equip AFA d'optimitzar els textos

de la Newsletter.

Es comenta també la importància d'estar en contacte estret amb l’equip AFA després de la

supressió de la figura de la coordinadora d’AFA, i demanem que enviïn al personal docent i no

docent la carta que ha fet l’AFA com a comiat de la Mara.

Finalment, es comenta a l'equip directiu la importància de fer el registre en sol·licitar les

claus de la sala AFA. Especialment amb les famílies de sisè per els berenars dels divendres. Es

comentarà a la Lara que també ho traslladi a les famílies de sisè.
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2. Vídeo pel concurs de premis de l’AFFAC

La María i la Pati han emplenat la sol·licitud dels premis AFFAC amb el vídeo

“AFAsomtotsitotes”, optant als diferents premis, el més elevat, de 500 euros.

3. Subvenció Ajuntament

Entre la Montse, la Ruth i la María, amb la col·laboració de Lara, estan acabant d'emplenar la

memòria i resta de documentació per a acreditar la subvenció concedida per l'Ajuntament

per a l'any 2022. Es torna a demanar novament la col·laboració de totes les comissions per a

que completin els detalls dels apartats corresponents a cadascuna, per a completar i millorar

la memòria a presentar a final de mes (està penjada en drive amb accés a totes). Falta

incloure les dates i les activitats. La Lara comenta que les les factures han de tenir el segell de

l'AFA, del contrari pot ser que no les acceptin com ha passat anteriorment.

4. Enquesta format assemblea final de curs

La María creu interessant plantejar una enquesta a les famílies sobre el format de

l'assemblea, i si els sembla millorable el format. Com a proposta, plantejaria, fer-la un

dissabte/diumenge matí de maig (ja que al juny tenim la festa de fi de curs), a l'escola, en el

gimnàs, amb monitors per als fills/es dels assistents, com a “ganxo” per a que vingui més

gent. O bé, deixar-ho en format telemàtic. Plantejaríem l'opció més valorada. Si a tothom li

sembla bé, la María continua amb la proposta i elaborarà l’enquesta. Finalment, per

unanimitat es decideix mantenir el format actual i es descarta l’enquesta.

5. Trobada equip AFA / Pressupostos

Com a últim punt, i atès que la María no pot estar avui a la Junta, vol plantejar una trobada al

febrer presencial, com ja es va fer el trimestre passat, per a fer balanç del saldo de l’AFA i

decidir quines partides atorguem a les comissions per a enguany, amb els diners del qual

disposem. Planteja fer un Doodle del mes de febrer i passar-ho a l'equip en xat. Finalment, es

decideix tractar aquest punt en una Junta.
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COMISSIÓ DE MENJADOR

La Laia no es pot comentar i deixa els seus punts:

1. Un parell de dies abans de Nadal es va compartir l'enquesta de satisfacció del servei de

menjador a les famílies nouvingudes. Només han respost 3 persones amb molt bona valoració

i felicitant-nos per la feina feta. L'única queixa/so·licitud que es comenta és que el fill/filla de la

persona que respon diu que s'avorreix una mica a l'hora del pati de menjador. Es proposa

oferir la possibilitat de fer tallers o manualitats.

2. Arrel d'aquesta sol·licitud, que sol ser habitual, i d'altres que també es repeteixen cada any,

ha sorgit la idea de fer un document on recopilar les "FAQs" que solen fer les famílies i

aprofitar per visibilitzar aquelles coses que considerem que l'escola fa molt bé. Com per

exemple, la manera en la que es prenen les decisions reunint al Consell Escolar, direcció,

professorat i fins i tot persones expertes en el tema en qüestió, demostrant que són una

escola plural on es té en compte el màxim d'opinions de les famílies. I també per visibilitzar

d'on venim i cap a on anem per transmetre que els canvis són un procés de canvi continu i que

el que és important és que anem millorant encara que sigui a poc a poc.

3. El dia 13 de gener vam tenir la reunió de la comissió de menjador. Els punts més destacats

van ser els següents:

3.1. Es passa d'oferir pa integral 3 dies + pa blanc 2 dies a oferir pa integral els 5 dies de la

setmana.

3.2. S'elimina el sucre del iogurt a infantil i també a 1r, 2n i 3r de primària. La primera

setmana ha tingut molt bon resultat a infantil i 1r. A 2n i 3r no tant (a 2n: de 27 - 14 no van

voler iogurt i a 3r: de 38 - 17 no van voler iogurt), i de moment s'ha pactat que els nens i les

nenes que no vulguin menjar iogurt sense sucre no se'ls ofereixi una alternativa com la

fruita per així donar una mica de marge perquè el canvi sigui efectiu i incentivar que acabin

menjant el iogurt.
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3.3. Es pacta que a les properes visites de menjador per a la resta de famílies de l’escola

s’avançaran al març. Seran els dimarts de tot el mes de març amb un máxim de 5-6

persones per dia. En el cas de que no hi hagi un mínim de dues persones per dia, es

cancel·larà la visita. L'enquesta de satisfacció s'enviarà la primera setmana d'abril.

3.4. Es posa de relleu que tota la verdura i la fruita que es dóna a l'escola és ecològica i

comprada a Veritas. No, la carn que és bio.ç

3.5. Arrel de la sol·licitud d'una mare de que s’informi quan es produeix un canvi en el

menú, s'ha pactat que s'avisarà a les famílies via correu electrònic i que s'encarregarà

l'escola.

4. A través del xat de Whatsapp que compartim la comissió, també s'ha pactat no posar

vinagre a les amanides. El motiu és que pot portar alcohol.

5. Hem rebut un correu d'una mare comunicant un parell de fets que s'han produït a l'hora del

menjador amb el seu fill i hem derivat el tema a coordinació de l'escola.

6. Es proposa a la "Comissió de Comunicació" compartir a Instagram alguns dels punts

comentats per tal de visibilitzar els avenços que fem des de l'AFA. (En procés)

COMISSIÓ DE BIBLIOTECA

La Claudia comenta que queda anul•lat el contacontes del mes de gener. Es va decidir des de

l'AFA canviar-ho del 26 al 27 per tal que no coincidís amb una jornada de vaga. Es va informar

a les mares contacontes i es va acceptar. Però a la coordinadora de menjador se la va avisar

dilluns i ja tenien una altra activitat programada per divendres.

COMISSIÓ D’EDUCACIÓ

La Chío comenta i explica diferents punts:

1. Xerrada Lluc (Síndrome de Treacher Collins): Postposada fins a nou avís per baixa laboral

d’en Lluc. S’està a l’espera de que ens donin noves dates per a poder-ho coordinar amb

l’escola. Pel que fa al “pagament” d’aquesta xerrada en Lluc no vol rebre diners, persones que
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el coneixen proposen de fer-li un detall (llibre o entrades al teatre). A més, també s’està

treballant amb l’escola per a que l’alumnat de 5è i 6è puguin regalar-li una manualitat feta per

ells. (Cost aprox. de 100€)

2. Taller de sexualitat: S’ha compartit amb la junta de l’AFA la proposta i es vol saber si tenen

algun comentari al respecte. A més, les dates que s’havien proposat no van bé a l’escola així

que si es vol tirar endavant, cal comunicar-ho a l’empresa que fa el taller el més aviat possible.

Pressupost: 1.200€ (sense IVA).

3. Taller de mindfulness: el curs passat es va impartir una sessió de meditació presencial a tot

l’alumnat de l’escola i una xerrada on-line per a docents, no docents i famílies. A més, es va

entregar el material per a que els docents en fessin ús, però pel que s’ha pogut saber no s’està

utilitzant. De cara a aquest any, i sabent que tenim un pressupost limitat, es vol cambiar la

proposta ja que una classe de mindfulness a l’any als nens i a les nenes no els servirà de molt.

Volem centrar-nos en els docents. La idea és impartir a ells una sessió on se’ls pugui "formar"

en detall en el concepte i els beneficis dels mindfulness, així com aportar-lis material per a que

ho puguin impartir ells de manera recurrent a les aules. Se han rebut diverses propostes per a

aquesta nova idea i el cost seria aproximadament de 375/400€ (sense iva). Donada la situació

de tresoreria de l’AFA, des de la comissío hem proposat enviar un correu electrònic a direcció

informant de la nova línea que hem seguit, demanant la seva confirmació de que hi haurà

implicació per part dels docents en aquest tema, ja que si no no tindria sentit gastar aquests

diners en una cosa que no es podrà treure cap benefici (de cara a los alumnat).

4. Xerrada sobre ciberassatjament: Pendent de confirmar. Alineant-nos en temps amb la

xerrada que els Mossos d'Esquadra impartiran a 6è sobre "Internet segura" (9 de febrer)

volíem impartir una xerrada sobre la mateixa temàtica per a les famílies sobre les mateixes

dates i gratuïta.

5. Xerrada de Victor Küppers: recordatori 27 de març (gratuïta).

6. Xerrada sobre nutrició: possible xerrada que s’està intentant tancar. Possiblement presencial

i gratuïta.
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7. Pressupost: Ens agradaria saber quina subvenció es va rebre i com es distribuirà. Amb les

propostes que tenim ara entre mans la comissió necessita un pressupost aproximat de 1.800€

i s'ha de prendre una decisió el més aviat possible. En primer lloc, perquè estem impactant

empreses/persones que puguin oferir aquests serveis a altres escoles/empreses/persones i en

segon lloc des de la comissió es necessita organitzar-ho.

COMISSIÓ DE COMUNICACIÓ

La Sandra explica que des de la comissió volen fer un nou apartat d’Instagram, titulat: "Sabies

que..." per poder-ho portar a terme necessiten que totes les comissions envien informació al

respecte per a tenir material per anar penjant.

FAMÍLIES NOUVINGUDES

Es comenta que l’enquesta ha obtingut resultats positius, destaquen com a millorable el

període d’adaptació.

Es pregunta si es disposa de pressupost pel tema de les màrfegues? Es volen comprar i

llogar-les. Demanaran pressupostos i els valorem a la propera reunió.

COMISSIÓ FESTES

La Ruth i la Patri expliquen que el 25 de febrer es celebrarà el Carnestoltes. El dia 5 s’han de

tancar les inscripcions per començar a comprar el material per a les disfresses. L’Ajuntament

dóna l’opció de que la barra de bar la portin les AFA’s a la tarda. Després, es faria un sorteig

per portar la barra del bar de la fàbrica a la nit.

La Sandra comenta que perquè les famílies s’engresquin es necessitaria més informació, veure

la disfressa, com serà,... Es va molt just de temps i estan a l’espera que des de L’Olivera enviïn

la foto de com quedarà la disfressa. Demà la comissió enviarà un nou comunicat amb la foto

de disfressa. S’han de començar a organitzar torns per donar les disfresses, s’entregaran el 17

i el 21 de febrer. Es podrà fer el pagament per TPV. La Lara consulta al Kilian si es pot generar
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el pagament per TPV, en el cas de que no sigui possible es planteja fer per transferència o pel

TPV de 6è.

PRECS I PREGUNTES

Respecte els punts que va comentar la vicepresindenta:

La Chío i l’Andrea comenten que no veuen just que no es pugui entrar a les accions propiciades

per les famílies, que l’argument que no s’obre a les famílies per tal de no generar diferències

per les famílies que no hi poden anar. La Ruth comenta que hauríem de ser més exigents i

intentar forçar que es facin els concerts per exemple, en horari més accessible a les famílies.

Com a mínim s’hauria de tenir fotos per poder veure les activitats i poder compartir-les amb

les famílies.

La Lara comenta que a altres escoles també passa, però en general la sensació és que l’escola

no facilita que es sapigui que les accions són proposades i portades a terme per l’AFA. Si

l’escola no vol que es participi l’opció és que ens diguin en què podem ajudar o participar.

Es proposa comentar prèviament amb l’escola les accions que es portaran a terme per

consensuar fins a on es podrà intervenir i demanar la implicació de l’escola; de no haver-hi un

consens potser l’AFA es plantejaria no fer-ho.

Pel que fa l’enquesta sobre l’Assemblea: es proposa no fer l’enquesta ja que no creiem que

s’aconsegueixi l’assistència de més gent, de fet totes considerem que en cap de setmana

encara hi hauria menys gent. Es consensua continuar amb el format telemàtic.

Per part de l’AFA estaria bé traslladar a les famílies les necessitats de material que té l’escola

(cuineta, …) per si alguna família en vol fer alguna donació. La idea seria compartir a través

del l’equip AFA el llistat per decidir quines es traslladen a les famílies.

Pel que fa la comissió d’educació és necessari saber si hi ha pressupost per fer el taller de

sexualitat. La comissió té un pressupost de 1650€, es consensua tirar endavant el taller de
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sexualitat. En el cas del taller de mindfulness s’està a l’espera de que l’escola li doni continuïtat

al projecte. A altres escoles públiques part del pressupost de l’escola el deriven una part a

mindfulness.

Alba Navalón

Vicepresidenta de l’AFA




